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ПРЕСКЛИПИНГ 

27 февруари 2020 г., четвъртък 

Обобщение за ситуацията с коронавируса: 

 

      VINF  08:36:01  26-02-2020 

      GI0833VI.003 

      брифинг - ВМА - началник - допълнено 

      

      Кризисният щаб изисква от областните управители да свикат областните 

медицински съвети 

      

      София, 26 февруари /Десислава Пеева, БТА/ 

          Кризисният щаб изисква от областните управители да свикат областните медицински 

съвети, каза пред журналисти началникът на Военномедицинска академия /ВМА/ ген. 

Венцислав Мутафчийски. В тези съвети са всички директори на болници и директори на 

регионални здравни инспекции. Очакваме обратна информация какви ресурси могат да 

отделят болниците. Не бива да се прави разлика между частни и държавни болници, тъй като 

ползват публичен ресурс и затова искаме от тях надлежна информация, за да можем да 

направим ясна карта къде и с какви сили разполагаме, допълни той. 

          Трябва да има отделена сграда с възможност за изолиране, като засега това е възможно 

във ВМА, "Пирогов" и Александровска болница, каза още ген. Мутафчийски и допълни, че се 

очакват подобни дейности от всички директори в областните центрове. 

          В Италия официално има 320 заразени с коронавирус, което е със 100 повече от вчера, а 

има и още един смъртен случай, с който общо стават 10, каза още ген. Мутафчийски. 

      В Хърватска също има човек с признаци на коронавирус. Още няма доказателства за 

Румъния и за Сърбия. 

          В България към момента има 20 хоспитализирани с грипоподобни симптоми, като се 

очаква да излязат резултатите от взетите им проби за изследване. В Националния център по 

заразни и паразитни болести /НЦЗПБ/ се очаква да пристигнат пробите от пациенти в Русе, 

Пловдив и Сливен. 

          През последното денонощие 60 хиляди пътници са преминали през границите на страната 

ни, измерена е температурата им, попълнили са определени формуляри с информация, увери 

още ген. Мутафчийски.   

          Директорът на НЦЗПБ проф. Тодор Кантарджиев каза, че е започнала втора грипна вълна 

- с грип Б, като се очаква увеличено епидемично разпространение. Нищо по-различно няма от 

предишната грипна епидемия, подчерта лекарят и препоръча спазване на високо ниво на лична 

хигиена, прием на витамин Д, ограничаване на контактите с други хора, носене на маски или 

шал. 

 

      VINF  11:36:01  26-02-2020 

      MH1132VI.013 

      Варна - БЧК - събрание 

      

      До седмица Червеният кръст излиза с указания за действия при поява на коронавурис 

           

      Варна, 26 февруари /Данаил Войков, Мила Едрева, БТА/ 

         Най-късно до седмица централата на Международния червен кръст в Женева ще излезе 

с указания как да се действа при поява на коронавирус, каза днес във Варна председателят на 
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БЧК акад. Христо Григоров. По думите му съветите ще са валидни за червенокръстките 

организации по целия свят. 

         Междувременно варненската структура на БЧК започва информационна кампания как да 

се предпазваме от коронавируса, допълни председателят й Илко Раев. Съветите ще бъдат 

разпространявани чрез социалните мрежи. Отпечатани са и листовки, които ще бъдат 

раздавани на всички събития и кампании, които прави организацията. 

         БЧК разчита на над 20 000 доброволци в страната, като повечето от тях са обучени, каза 

още Григоров. Той допълни, че е наложително тези хора да имат законоворегламентирана 

защита, за да не се страхуват от уволнение, докато помагат при кризисни ситуации. България 

е една от малкото държави в Европа, където не е регулиран този въпрос, допълни Григоров. 

         Във Варна днес председателят на БЧК бе гост на отчетното събрание на областната 

структура на организацията. Нейният ръководител Раев посочи, че през миналата година има 

увеличение на членовете, особено на младежките организации. 

         Раев допълни, че през настоящата година не би трябвало да има трусове с осигуряването 

на спасители по морето. Само през 2019 г. сертификатите са си опреснили около 500 души, а 

други 113 са получили първия си документ за спасител. Според Раев, дори по традиция част 

от обучените да заминат за Испания, Турция и Гърция, пак ще има достатъчно спасители за 

района около Варна. 

         Той каза още, че през тази година Международният фестивал на червенокръстките и 

здравни филми ще протече като Академия и ще се проведе през юни. Миналата година за 

участие във феста са кандидатствали 3 200 филма от 118 държави. 

 

www.btv.bg, 26.02.2020г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   

https://btvnovinite.bg/bulgaria/daniela-daritkova-normativnata-uredba-garantira-

osigurenite-balgari-da-mogat-da-polzvat-bolnichni-za-karantina.html 
  

Дариткова: Осигурените българи могат да ползват болнични за карантина 
  

Според председателя на здравната комисия това няма да натовари социалната система 
  

Нормативната уредба гарантира осигурените българи да могат да ползват болнични за 

карантина, смятам, че това няма да натовари социалната система. Това каза председателят на 

ПГ на ГЕРБ и председател на здравната комисия в НС д-р Даниела Дариткова в Народното 

събрание във връзка думите на министъра на здравеопазването хората под доброволна 

карантина заради коронавируса да ползват платен или неплатен отпуск, цитирана от Фокус“. 

"Има нормативна уредба, която гарантира на социалноосигурените български граждани, че 

могат да ползват болнични за карантина. Това е регламентирано в Кодекса за социално 

осигуряване, в наредбата за временна нетрудоспособност. Има такава причина в болничния 

лист, а именно карантина. Общопрактикуващите лекари имат право да издадат такъв първичен 

болничен лист за 14 дни, т.е. за срокът, който се налага за карантината. Има и подходящ код в 

Международната класификация на болестите. Така че има всички условия социално 

осигурените български граждани да получат такъв болничен по решение на техния 

общопрактикуващ лекар. Нормално е те да се свържат с него, за да няма злоупотреби 

общопрактикуващият лекар, трябва да получи потвърждение от граничните власти. Събират 

се данни за лицата, които идват от регионите, които са в момента ендемични за коронавирус“, 

каза Дариткова. 

Според нея за всички останали пациенти, които не са осигурени, става дума за доброволна 

карантина. 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/daniela-daritkova-normativnata-uredba-garantira-osigurenite-balgari-da-mogat-da-polzvat-bolnichni-za-karantina.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/daniela-daritkova-normativnata-uredba-garantira-osigurenite-balgari-da-mogat-da-polzvat-bolnichni-za-karantina.html
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На въпрос как ще се осъществява връзката между личния лекар и граничните власти, д-р 

Дариткова обяви, че това трябва да се осигури от щаба, който наблюдава ситуацията с 

коронавируса в България. 

„Надявам се властите да се свързват със съответния личен лекар, защото всеки гражданин 

попълва формуляр, в който упоменава кой е неговият личен лекар. Тук могат да се ползват 

районните здравни инспекции и цялата система, която гарантира справянето с това 

предизвикателство", допълни д-р Дариткова. 

 

 TC "В. 24 часа" \f C \l "1" 

27.02.2020 г., с. 4 
  

Обръчът около нас се затяга – вече горят Македония и Гърция 
  

Потвърдени са случаи на коронавирус в Гърция и Македония и обръчът около България се 

затяга. Заразата вече се разпространи в 45 страни. 

След като пламна огнището в Северна Италия, чужденци масово тръгнаха да се прибират в 

родните страни и така новият коронавирус плъзна из много страни в Европа. 

Гърция потвърди за първи заразен с КОВИД-19. Положителен тест за заразата даде 38-

годишна гъркиня в Солун, която се завърнала от Северна Италия. Тя е настанена в болница в 

града и към момента е в добро състояние. 

Северна Македония също обяви първи случай -диагностицирана е жена, която пристигнала 

сванот Италия и потърсила медицинска помощ в сряда. Останалите пътници в автомобила са 

подложени на тестове за болестта. 

През последните дни Италия се превърна в най-засегнатата страна в Европа с над 380 заразени 

и 12 смъртни случая. За един ден случаите на заболели от вируса в Италия се увеличиха с 45 

%. Има случаи извън двата най-засегнати региона в Северна Италия, включително три в 

Сицилия, два в Тоскана и един в Лигурия. 

Българи стоят заключени в хотела в Тенерифе на Канарските острови, който бе поставен под 

карантина във вторник. Четирима от гостите дадоха положителни проби за заразяване с новия 

коронавирус. „По цял ден седим затворени и чакаме информация. 

Вратите са заключени, целият персонал е с маски. За съжаление, за нас маски няма, ходихме 

да питаме многократно до рецепцията", разказа Виктория Захариева пред Нова тв. 

Във вторник бяха регистрирани първите три случая на заразата в континентална Испания. 36-

годишна италианка, която живее в Барселона, даде положителна проба, след като наскоро 

пътувала до Северна Италия. Властите във Валенсия и Мадрид също потвърдиха по един 

случай. Здравният министър подчерта, че всички случаи са „внесени" от чужбина. 

Втора жертва на коронавируса има във Франция - 60-годишен мъж почина в болница в Париж. 

Три нови случая на заразени бяха потвърдени във френската столица, с което общият брой на 

заразените в страната стана 17. 

Засега няма потвърждение за случай на зараза с коронавирус в Румъния. 

Властите в Германия съобщиха, че мъж, който е заразен с „Ковид-19", е в критично състояние 

и е откаран в специализирана болница в Дюселдорф. Съпругата на мъжа също е изолирана, 

след като проявила симптоми. 

Хърватските лекари потвърдиха за втори случай на заразен. Това е братът на първия пациент, 

който във вторник бе диагностициран с коронавируса след завръщането си от Милано. 

Австрия и Швейцария също обявиха, че случаите на зараза на тяхна територия са свързани с 

хора, които са били в Италия. Същото направи и Алжир. 
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Първи положителен тест за вируса бе направен в Латинска Америка - в Бразилия - завърнал се 

от Италия жител на Сао Паулу. Два теста на 61-го-дишния мъж дали положителен резултат. 

Той бил по работа в италианската област Ломбардия. 

Съседните на Италия държави все пак решиха, че на този етап затваряне на границите не се 

налага. 

В съседна Австрия пък запечатаха жилищен комплекс, където през нощта срещу сряда почина 

56-годишна жена от Италия с възможна инфекция. 

В Лондон 300 души бяха помолени да напуснат работните си места заради съмнения за 

наличие на новия вирус. Един от служителите съобщил за симптоми, подобни на грип, след 

като се завърнал от Италия, където бил на ски. 

Във Ватикана папа Франциск се помоли за заразените с новия вирус и медиците, които се 

грижат за тях. 

Еврокомисията забрани служебните пътувания на служителите си до най-засегнатата от 

коронавируса италианска провинция Ломбардия. 

Вместо командировки те трябва да се организират да получат нужната им информация 

дигитално, чрез видеоконференции. 

„Страните от ЕС трябва да представят национални планове за борба с коронавируса", обяви 

комисарката по здравеопазването Стела Кириакиду. 

Американските здравни власти обявиха, че са започнали първите клинични експерименти на 

антивирусен препарат, който може да лекува коронавируса. Изпитанията се правят в 

медицинския център на университета на Небраска в Ома-ха. В момента лекарството 

„Ремдесивир" се използва върху пациенти, дали положителни проби за новия коронавирус. 

Разработката на 

ваксината ще бъде напълно завършена в САЩ след 1 година, 
напълно завършена в САЩ след 1 година, 

съобщи министърът на здравеопазването Алекс Азар. 

Вашингтон междувременно инструктира американците да се готвят за епидемия от 

коронавируса. Властите в Сан Франциско пък превантивно обявиха извънредно положение на 

местно ниво заради коронавируса, макар че в града няма случаи на зараза. Мярката се взема с 

цел превенция и запознаване на населението с рисковете от разпространението му. 

В САЩ има общо 56 случая на зараза, като повечето са на хора, които са пътували зад граница. 

В 45 държави по света бяха регистрирани заразени с коронавируса. 

Потвърдените случаи надхвърлиха 81200, а броят на жертвите наближава 2800 
Лечение с използвания срещу малария медикамент хлорохин е ефикасно и срещу новия 

коронавирус, увери френският експерт Дидие Раул от Средиземноморския институт по 

инфекциозни болести в Марсилия, като се позовава на резултатите от клинично изследване в 

Китай, предаде АФП. 

Заключенията му са базирани върху клинично изследване в 10 болници в Китай, включително 

в Ухан, Пекин и Шанхай. То целяло да се прецени ефикасността на хлорохин при лечение на 

пневмонии, свързани с „Ковид-19". 

„Светът просто не е готов" да спре епидемията от коронавируса, обяви ръководителят на 

съвместната мисия от експерти на Световната здравна организация и Китай Брус Ейлуърд. 

„Вие трябва да бъдете готови да контролирате това в по-голям мащаб... и това трябва да бъде 

направено бързо", каза той пред журналисти в Женева. Ейлуърд призова също така държавите 

да бъдат подготвени, ако това се случи утре, а именно да осигурят болнични легла, изолирани 

зони и респиратори при тежки случаи. 

„фейсбук" съобщи, че ще забрани рекламите на лекове за китайския коронавирус, както и тези, 

създаващи паника. 

Междувременно китайската полиция задържа над 1500 души за производство и 

продажба на фалшиви медицински маски 
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Разкрити са общо 688 случая. Полицията конфискувала над 13 милиона единици продукция 

менте, произведена, без да се спазват националните и международните стандарти. Стойността 

на иззетото възлиза на 174 милиона юана (над $ 24,8 млн.). 

   

 
 

www.bgonair.bg, 26.02.2020г. TC "www.bgonair.bg" \f C \l "1"   

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/187449-predpaznite-maski-svarshiha-i-u-nas 
  

Предпазните маски у нас свършиха, расте продажбата им "на черно" 
  

Вече се предлагат в интернет, но на десетократно завишени цени 
  

Предпазните маски в аптеките свършиха. Вече се продават в интернет, но на десетократно 

завишени цени и със съмнително качество. 

Страхът от коронавирус завладя и България. Освен в страните, където има случай на 

регистрирани болни, от 20 дни в българската аптечна мрежа предпазни маски няма. 

"Търсенето десетократно превишава нормалното. Причината е, че основен производител е 

Китай, а повечето заводи там не работят и не изнасят заради заразата. Производителят, когато 

произведе маските, той ги разпределя на клиентите си, но до България не стигат. Стигат до 

други държави приоритетно", каза председателят на Асоциацията на собствениците на аптеки 

Николай Костов. 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/187449-predpaznite-maski-svarshiha-i-u-nas
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Заради сериозния дефицит продажбата на черно все повече расте. В интернет сайтове кутия 

от 50 маски е на цена между 50 и 70 лева. 

"Появяват се някакви спекуланти. Обикалят аптеките и предлагат на невероятни цени маски. 

Не мога нито да ги купувам, нито да ги продавам на такива цени. На каква цена продават една 

маска? Най-евтино на едро 1 лев на маска", каза още той. 

 

www.bnr.bg, 26.02.2020г. TC "www.bnr.bg" \f C \l "1"   

https://bnr.bg/horizont/post/101233206/dora-ankova-okolo-2-mln-balgari-namat-prak-

dostap-do-farmacevtichni-uslugi 
  

Дора Янкова: Около 2 млн. българи нямат пряк достъп до фармацевтични услуги 
  

„Около 2 млн. български граждани нямат пряк достъп до фармацевтични услуги. В 14 малки 

общини няма аптеки. Паралелно с това сме на първо място по аптеки в големите градове“. 

Това обяви пред БНР депутатът от БСП Дора Янкова, която инициира създаването на интернет 

платформа, в която всеки може да изрази мнението си къде е нужно да има аптека. Тя настоява 

и за създаването на аптечна карта в България. 

По думите ѝ, „ако не започнат първите стъпки, с които публичните услуги, услугите в 

здравеопазването, на местната власт и на държавата да са по-близо до хората, какво казваме 

на хората – пазар, да, но не пазар за всичко“. 

„Държавата трябва да направи тази регулация“, подчерта Янкова. 

В предаването „12+3“ депутатът допълни: 

„Бях наскоро в Смолян и ще направя предложение за денонощни аптеки - ще предложа 

аптеките в града да си направят график, а аптеката в многопрофилната болница да бъде 

денонощна… Има голяма практика и многовариантност“. 

 

www.bnt.bg, 26.02.2020г. TC "www.bnt.bg" \f C \l "1"   

https://news.bnt.bg/news/spekula-medicinskite-maski-skochiha-ot-10-st-na-6-lv-za-broi-

1040475news.html 
  

Спекула: Медицинските маски скочиха от 10 ст. на 6 лв. за брой 
  

Санитарните маски, които от три седмици не могат да се намерят в аптечната мрежа, вече се 

намират на отделни места, но на значително по-висока цена. Обикновената санитарна маска, 

която се продаваше между 7 и 20 ст. сега може да бъде намерена на късмет на цена от 2 до 6 

лв. 

Продаваната кутия маски, съдържаща между 150-170 бр. маски, скочи от 10 лв. на 60 лв. 

Продажбата на маски заля и интернет пространството, където кутията, стигна до колосалната 

цена от 300 лв. 

Аптекарят Николай Костов казва, че в момента има свръхпотребление на маските и затова 

инцидентно могат да се намерят. Според него, това е и в основата търговци да се възползват 

от създалата се ситуация и да търсят бързо забогатяване, възползвайки се страха на нацията, 

която отключи и параноята в доста хора, особено след като коронавирусът навлезе в Италия. 

„Ние ги продавахме по 7 ст. Сега има по лев, лев и нещо на едро се продава бройката. Аз също 

имам предложение за такива цени, но не ги купувам. Те се предлагат от случайни хора, които 

не се знае от къде са ги намерили и най-вероятно нямат и право да ги търгуват с медицински 

изделия. Спекулантите много бързо се появиха“, коментира той и предупреди, че в мрежата 

има маски с неясен произход. 

Костов коментира, че покачването на цената на маските се дължи и на факта, че тя е повишена 

още от производителя. 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101233206/dora-ankova-okolo-2-mln-balgari-namat-prak-dostap-do-farmacevtichni-uslugi
https://bnr.bg/horizont/post/101233206/dora-ankova-okolo-2-mln-balgari-namat-prak-dostap-do-farmacevtichni-uslugi
http://www.bnt.bg/
https://news.bnt.bg/news/spekula-medicinskite-maski-skochiha-ot-10-st-na-6-lv-za-broi-1040475news.html
https://news.bnt.bg/news/spekula-medicinskite-maski-skochiha-ot-10-st-na-6-lv-za-broi-1040475news.html
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„Още от завода тръгват на 6 – 8 долара на една маска. Цените на маските всеки ден се 

променят. Някои използват момента, за да забогатеят, защото става дума за стотици хиляди 

левове“, добавя още той и припомня, че медицинските санитарни маски не е сигурно дали 

могат да ни предпазят от коронавируса, но е сигурно, че ние може да предпазим околните. 

„Вирусите могат да проникнат през очите, през храносмилателния тракт, чрез замърсени лице, 

ако си пипнете устата или очите. Затова хигиената е много важна и дезифектантите свършиха. 

Днес разпродаваме последните“, обявява Костов и добави, че там още не са се появили 

спекулантите. 

Има и недостиг на термометри, които също се търсят усилено. Първи са свършили 

инфрачервените термометри, като вече дори и в складовете няма наличности от тях. 

Той алармира, че за първи път вече изчезва и основното противовирусно средство срещу и за 

лечение на грип. Аптекарят казва още, че има информация, че се очаква да ни връхлети втора 

грипна епидемия. 

 

www.btv.bg, 26.02.2020г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   

https://btvnovinite.bg/bulgaria/shokirashta-spekula-s-cenite-na-maskite-za-predpazvane-ot-

grip.html 
  

Шокираща спекула с цените на маските за предпазване от грип 
  

Кутия с маски скочи от 5 лв. на 100 лв. 
  

Виктория Готева 
Шокираща спекула с цените на маските за предпазване от грип. Те са поскъпнали десеторно в 

последните дни. Липсват и антибактериални гелове в аптеките. 

Кутия с 50 маски за еднократна употреба до преди няколко дни струваше 5 лева. Днес достига 

рекордните 100 лева. Обявите са в интернет. 

Екипът ни проверява каква е ситуацията в аптеките.  От 5 аптеки в София само в 1 откриваме 

маски. Цената за един брой е 2 лева. Преди е струвала 20 стотинки. „Явно търсенето определя 

цената”, споделя фармацевтът. Това означава, че скокът е десет пъти. 

От доставчиците на медицински изделия заявиха, че през следващия месец няма да има 

консумативи. Проблемът бил в цяла Европа. 

„Като цяло е неприемливо някой да спекулира с цените, но вие знаете пазарът е свободен 

Наистина е излишна истерия, защото в момента някои са решили, че е необходимо да купят 

всички количества, които намерят“, заяви Антон Вълев. 

Маските се изкупуват от големи фирми или прекупвачи, според фармацевтите. 

Освен маските, другият голям проблем в аптеките е липсата на антибактериален гел. Все по-

рядко можете да откриете такъв. 

На места липсват и някои лекарства против грип. От доставчиците на медицински изделия 

заявиха за bTV, че през следващия месец няма да има големи доставки на консумативи. 

Проблемът бил в цяла Европа. 

 

www.dir.bg, 26.02.2020 г. TC "www.dir.bg" \f C \l "1" 

https://dnes.dir.bg/obshtestvo/nikolay-kostov-pred-dir-bg-zapasat-ot-dezinfektanti-v-aptekite-

za-3-mesetsa-svarshi-za-3-dni 
  

Николай Костов пред Dir.bg: Запасът от дезинфектанти в аптеките за 3 месеца свърши 

за 3 дни 
  

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/shokirashta-spekula-s-cenite-na-maskite-za-predpazvane-ot-grip.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/shokirashta-spekula-s-cenite-na-maskite-za-predpazvane-ot-grip.html
http://www.dir.bg/
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/nikolay-kostov-pred-dir-bg-zapasat-ot-dezinfektanti-v-aptekite-za-3-mesetsa-svarshi-za-3-dni
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/nikolay-kostov-pred-dir-bg-zapasat-ot-dezinfektanti-v-aptekite-za-3-mesetsa-svarshi-za-3-dni
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"Търсенето надхвърля десетки пъти доставките на маски, но спекулата не идва от нас, 

цената на едро е невероятна", разкрива председателят на Асоциацията на 

собствениците на аптеки 
  

Проблемът с недостига на противогрипни маски и дезинфектанти достига критичната граница. 

Причина за това е както увеличеното търсене заради достигналия Европа и Балканите 

коронавирус, така и липсата на доставки от Китай, който произвежда над 50% от материалите 

- не само за България, а и за целия свят. Дефицитът отваря и нов проблем - спекулата на 

свободния пазар, изразяваща се в завишени цени на едро, които се отразяват пропорционално 

и на търговията на дребно. 

За повече информация потърсихме Николай Костов - председател на Асоциацията на 

собствениците на аптеки. 

- Г-н Костов, колко сериозен е проблемът с недостига на противовирусни маски в аптеките? 

- Вече ги изкупиха, почти нищо няма. Горе-долу недостигът е от около 20 дни. Първо 

изчезнаха заради Китай, изкупиха ги и ги изпратиха. Сега вече и има търсене и от Италия. 

Според мен в цяла Европа и в света няма маски, дори и в големи държави като САЩ, Индия. 

На нас ни търсят от Западна Европа. Голям е проблемът. Търсенето няколко десетки пъти 

надхвърля доставките. Досега никога не е имало такова търсене. 

- Само от Китай ли сме внасяли тези маски досега? 

- Не, има и в Европа производители, доколкото знам и в Турция, но те не могат да смогнат. 

България мисля, че внасяше основно от Китай, но имаме и от Германия. Но в момента 

произвеждат и разпределят за други държави, за България не остават маски. 

- Какъв е рискът за болничните заведения? 

- Аз нямам поглед върху лечебните заведения. 

- Какви мерки предприема Асоциацията на аптеките? 

- Търсим маски, непрекъснато сме в преговори, но ние не сме вносители. В повечето случаи 

това са търговци на дребно. Така или иначе, нас ни снабдяват дистрибутори, но ние също сме 

в преговори с различни доставчици. Трудно е, цените са невероятни. Спекула няма в аптеките. 

Цените ние, на които ги получавахме в последно време, са кардинално различни - 10, 20 пъти 

по-високи. Те са такива още от производителя такива. Една маска я продавахме за 7 стотинки 

години наред, допреди един месец. Аз вече не мога да купя маска за под 1 лев. Даже вече 

имаме оферти от някакви хора, които ги виждаме за първи път. Кой знае откъде са се снабдили 

и ги предлагат на невероятни цени. Това роди спекулативен пазар. Някои хора се опитват да 

забогатеят сега. Но това със сигурност не са аптеките. Дори цената на едро е невероятна. 

- Има ли нормативна наредба, която да попречи на спекулата? 

- Не, това не са лекарства, а медицински изделия и те се ценообразуват свободно. В случая 

огромният дефицит ражда спекула. Като е висока цената, не би трябвало да купувате, това в 

някаква степен е регулатор. Но наистина историята е ненормална - вчера ми предлагаха маски 

за много големи количества на 1 лев. Имаше по-кръгли и плътни и по 4 лева, но ги отказах. Не 

мога да купувам на такива цени, нито да продавам. Сигурен съм, че нещата ще се успокоят, 

когато започне да се произвежда в големи количества в Китай. Мисля, че наближава този 

момент, защото гледам, че обстановката в Китай се успокоява. Освен че там не работеха 

заводите, голяма пречка беше и липсата на транспорт. 

- От какво трябва да е направена маската, кой от различните видове предоставя най-добра 

защита? 

- Маската не осигурява сигурна защита. Вирусът може да преминава и през очите, затова е 

хубаво да се носят и очила. Маската е направена основно, за да задържа пръски, слюнки. 

Когато всички носят маски, те пазят взаимно себе си. Иначе има различни стандарти. Най-

обикновените предпазват най-малко, те не са направени с такава цел. Това е плътна изкуствена 

материя, която може да се носи между 2 и 3 часа. Представете си в Ухан, който е 11 милиона, 
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ако трябва да ги сменят на 2 часа, колко милиона маски са необходими. Хубавото е, че в 

България няма коронавирус. И в България аптеките зареждаха по 1-2 кутии с маски седмично 

и те не се продаваха. 

- Разпознавате ли фалшиви маски? 

- Такива не са ми попадали. Ние се снабдяваме от дистрибутори, които няма как да се 

занимават с такива неща. Работим директно с най-уважаваните производители, а те снабдяват 

основно болници. Но сега може би всичко е възможно да влезе в страната ни, защото явно се 

доставят по най-невероятни пътища. Хора, които никога не са се занимавали с доставка на 

маски, сега решиха да го правят. 

- Има достатъчно дезинфектанти в аптеките и спиртът може ли да ги замести? 

- Преди два дни имахме запас за 3 месеца, който свърши за 3 дни. И през онлайн магазина се 

изкупиха много дезинфектанти. Ние се опитваме да намерим в момента, но няма. Най-

вероятно остатъците по аптеките още днес или утре окончателно ще свършат. Сигурно 

спиртът ще влезе в употреба. С него не вярвам да имаме проблеми, защото произвеждаме 

доста в България. Може би е необходим само капацитет за разфасоването, но засега при него 

няма проблем. Всякакви специализирани дезинфектанти, които са направени за ръце, 

повърхности, изчезнаха, вече ги няма и по складовете. 

 

Други новини: 

 

    VINF  20:29:01  26-02-2020 

      MM2026VI.034 

      МС  - дневен ред - предстоящо 

      

      Утре  правителството ще обсъди  предложение за определяне на представителите на 

държавата в Надзорния съвет на НЗОК 

           

      София, 26 февруари /Христо Воденов, БТА/ 

            Утре, на редовно заседание, правителството ще обсъди  предложение за определяне на 

представителите на държавата в Надзорния съвет на Националната здравноосигурителна каса, 

съобщи пресцентърът  на кабинета. 

              Правителството  ще определи  националните представители на България в органите 

на Единния патентен съд. 

            Очаква се правителството да  определи Wizz Air Hungary ltd. за въздушен превозвач, 

който да оперира по международната въздушна линия София - Ереван, договорена 

съгласно  междуправителствена спогодба  между  България и Армения. 

             Кабинетът ще разгледа проекти на спогодба за регулиране нa трудовата миграция 

между правителството на  България и правителствата на Албания и с това на Туркменнистан. 

           Очаква се министрите да одобрят Рамкова позиция по предложение за регламент на 

Европейския парламент и Съвета за създаване на Фонд за справедлив преход. 

 

www.nova.bg, 26.02.2020г. TC "www.nova.bg" \f C \l "1"   

https://nova.bg/news/view/2020/02/26/279346/    

  

Въвеждат регулатор на медикаментите за масова употреба 
  

Целта е най-купуваните лекарства да бъдат на достъпни цени 
  

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2020/02/26/279346/
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Цените на лекарствата, които не се изписват по рецепта, ще бъдат регулирани. Това предвижда 

проект на здравното министерство. Документът вече е минал на обществено обсъждане, а утре 

влиза за обсъждане в Министерския съвет. 

Разлика в крайните цени се очаква да има, най-вече в аптеките, които слагат голяма надценка. 

Целта на проекта на здравното министерство е именно тази - най-купуваните лекарства да 

бъдат на достъпни цени, съобразени с покупателните възможности на българите. 

В момента цените на лекарствата, отпускани без рецепта не подлежат на регулация. 

Съществува саморегулация обаче от самия пазар, твърдят фармацевти от столицата и 

допълват, че ако завишат цените прекалено много, хората ще отидат в съседната аптека. "Има 

висока концентрация между тези продукти и конкуренция и не е необходима такава регулация, 

повече е необходима за лекарствата по лекарско предписание по Здравна каса", каза 

собственикът на аптека Николай Костов. 

Неофициално обаче над 2 милиона българи нямат достъп до аптека, което веднага превръща 

най-близката до тях в монополист. Решаваме сами да проверим влияе ли това на крайните 

цени, затова отиваме в Община Бойчиновци, където има една единствена аптека за цялата 

община и съседните села. Искаме най-масовите лекарства, които се купуват при простуда. 

Хапчета против температура, витамин С, сироп за кашлица и таблетки за смучене там ни 

излизат общо 24.20 лева. За същите лекарства в една от най-посещаваните аптеки в София ни 

искат с 3.40 лева по-малко. Въпреки това, хората от Бойчиновци са доволни. "Ако я няма 

аптеката в Лехчево, откъде ще си вземам инсулин? Аз съм диабетичка. Добре, че си имаме 

аптека. Има почти всичко в аптеката, поддържат ги, добре е засега. Цените горе доле са добре", 

казаха жители от село Лехчево. 

За да не се стига до големи разминавания, от здравното министерство предлагат цената на 

медикаментите за масова употреба да да зависи от нивата на инфлацията. Така ще се стига до 

определен горен праг, който фармацевтите няма да имат право да надвишават. 

 

www.zdrave.net , 26.02.2020 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1"   

https://www.zdrave.net/-/n12161 
  

190 млади фармацевти положиха Хипократовата клетва в МУ-София 
  

190 млади фармацевти положиха Хипократовата клетва в МУ-София, съобщиха от учебното 

заведение. От тях  52-ма са чужденци, обучаващи се на английски език. Абсолвентите, 

завършващи с отличен успех са 10. 

За да уважат положения труд на абсолвентите и на техните преподаватели  на церемонията 

присъстваха зам.-министърът на здравеопазването д-р Бойко Пенков, ректорът на Медицински 

университет- София проф. Виктор Златков, проф. Радомир Угринов – зам. ректор по СДО, 

проф. Тихомира Златанова – зам.-ректор по учебната дейност, депутатът и член на 

парламентарните комисии по здравеопазване и по образование и наука при Народното 

събрание на Р България маг.-фар. Борислав Борисов, председателят на Българския 

Фармацевтичен Съюз проф. Асена Стоименова, главният секретар на БфС маг.-фарм. Димитър 

Маринов и маг-фарм. Венелин Сапунаров, председател на РФК-София-град на БфС. 

Поздравление към новозавършилите фармацевти поднесе Ректора на Медицинския 

университет – София  Проф. д-р Виктор Златков. „Пожелавам ви във вашата професионална 

реализация да имате постоянен стремеж към усъвършенстване и ентусиазъм.  Следвайте 

принципите за хуманност, уважавайте колегите си и себе си. Бъдете смели, уверени и 

последователни във вашите цели.“ + Своите поздрави към младите специалисти поднесоха, 

както Декана на Фармацевтичния факултет проф. д-р Николай Данчев, така и зам.-министърът 

на здравеопазването д-р Бойко Пенков и другите официални гости. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n12161
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Последва един от най-тържествените и вълнуващи моменти в церемонията – полагането на 

клетвата на възпитаниците на Фармацевтичен факултет на МУ-София, а след него и 

раздаването на дипломите. Слово “КЛЕТВА” произнесе абсолвентката, която се дипломира с 

най-висок успех – Преслава  Ценева. Десетимата отличници получиха почетен плакет. 

Българския фармацевтичен съюз им връчи луксозни писалки и сертификат за освобождаване 

от членски внос за една година. Обръщение от името на новозавършилите магистър-

фармацевти направи отличничката – Йоанна Коеджикова, а от името на новозавършилите 

магистър-фармацевти – чуждестранни студенти, абсолвента от Гърция – Антониос Матакос. 

За първа година Студентски съвет при МУ-София инициира връчване на награди на 

абсолвенти от фармацевтичен факултет за постигнати успехи в науката с публикации, постери, 

презентации и отличен успех. Тази година премираните абсолвенти бяха шестима. 

 

www.banker.bg, 26.02.2020 г. TC "www.banker.bg" \f C \l "1"   

https://www.banker.bg/upravlenie-i-biznes/read/proekti-za-100-mln-lv-preobraziavat-

biznesa-u-nas 
  

Проекти за 100 млн. лв. преобразяват бизнеса у нас 
  

Автор Евгений Натов 
Основателни или не, притесненията  за броя и размера на преките чуждестранни инвестиции 

у нас си съществуват. Някои анализатори ни плашат, други пък ни успокояват, че случващото 

се е нормално, тъй като сме част от света, а и там не всичко е розово. 

Съмненията се подхранват и от данните, които периодично съобщава Националният 

статистически институт . Най-притеснителни са числата, показващи отливът на дялов капитал 

и отрицателните стойности при реинвестираната печалба, което 

подсказва  краткотрайни  интереси на инвеститорите към вложения  у нас. 

Вярно, че след няколко месеца числата се коригират, най-често нагоре  и  става ясно, че 

статистическата грешка е била по-голяма и всъщност  повече вложения са влезли в страната. 

В същото време обаче не бива да пропускаме, че - макар и не толкова често, колкото ни се иска 

- ставаме свидетели на поредната "първа копка",  с която някой инвеститор  стъпва за първи 

път у нас, или разширява "българския" си бизнес. 

Наскоро заместник-министър Лъчезар Борисов отбеляза, че благодарение на активния 

инвестиционен маркетинг броят на компаниите, разглеждащи България като потенциална 

дестинация за дейността им нараства. Той посочи за  пример  това, че от началото на годината 

вече са  връчени шест сертификата на обща стойност около 100 млн. лв., свързани с 

разкриването на 600 нови работни места. По думите му тази тенденция ще се запази до края 

на годината, когато се очаква стойността на сертифицираните проекти да достигне до около 2 

млрд. лева. 

Три от проектите ще бъдат осъществени в сферата на преработващата промишленост, два - в 

здравеопазването, и един - във високотехнологични и базирани на знания услуги. По думите 

на заместник-министър Лъчезар Борисов, продължава и усъвършенстването на 

законодателството с цел допълнителнода бъдат стимулирани  инвеститорите. 

"Престиж-96" се разширява с нова база 
Сертификат за инвеститор клас "А" получи  великотърновската фирма "Престиж-96" АД - 

един от най-големите производители в хранително-вкусовата индустрия у нас. Документът 

получи Дарина Стоянова, изпълнителен директор на дружеството, която заяви, че с 

осъществяването на  проекта се разширява и модернизира производството посредством 

закупуване на нова база в село Леденик, община Велико Търново. Заедно с това се внедряват 

в експлоатация и нови технологични мощности и оборудване. Инвестицията е в общ размер 

http://www.banker.bg/
https://www.banker.bg/upravlenie-i-biznes/read/proekti-za-100-mln-lv-preobraziavat-biznesa-u-nas
https://www.banker.bg/upravlenie-i-biznes/read/proekti-za-100-mln-lv-preobraziavat-biznesa-u-nas
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на 6.479 млн. лв .и  ще се използват само собствени средства. Крайният резултат ще е 

откриване на нови 150 работни места. 

През 2012 година "Престиж-96" промени собствеността си и днес контролният пакет от акции 

е притежание на  водещите международни инвестиционни фондове TRG Management LP и 

Stage Capital. С направените вложения и модернизация, фирмата успя да се нареди сред най-

големите производители на захарни изделия в страната, а продуктите й се продават в повече 

от 25 държави по света. 

"Каолин" строи нов завод в Дулово 
Компанията за добив и преработка на индустриални минерали "Каолин" ЕАД, която от 2013 

г. е част от германската група Quarzwerke, получи сертификат за инвестиция клас "А" за 

проекта си, свързан с изграждането на ново предприятие за производство на продукти от 

индустриални минерали в района на град Дулово, област Силистра. Ще се инвестират над  60 

млн.лв., очаква се да бъдат  разкрити  нови 120 работни места. В основата на проекта е 

концесията за добив на кварц-каолинова суровина от находище "Колобър“ в община Дулово, 

която е предоставена  за срок от 35 години. 

“Каолин” ЕАД e най-големият производител на индустриални минерали в Югоизточна 

Европа. Предприятието  добива и преработва каолини, кварцови пясъци, глини, фелдшпат, 

доломит, варовици, шамот и други. Още през 2016 г. мажоритарният собственик обяви, че за 

следващите пет години е подготвена инвестиционна програма за модернизация на фабриките 

в Сеново, Ветово и Каолиново. 

Немската компания Quarzwerke, която е специализирана в добив и обогатяване на минерални 

суровини, е създадена преди 135 години. Тя има предприятия в цяла Европа, а с покупката на 

"Каолин" АД разшири дейността си и в България,в Сърбия и в Украйна. Тя е един от водещите 

производители на минерални суровини в Европа. 

Инвестиционният проект на "Термо Про" ЕООД 
получи сертификат за инвестиция клас "Б". Той е за изграждане на център за инсталация и 

сервизно обслужване на хладилни агрегати за мобилен температурен контрол в 

"Индустриална зона София-Божурище". В нея вече са привлечени 32 инвеститори от страната 

и чужбина в редица сектори, включително автомобилна промишленост, високи технологии, 

складова и логистична дейност. Вложението на "Термо Про" в производство на промишлено 

хладилно и вентилационно оборудване възлиза на над 2 млн. лева. 

Основна дейност на "Термо Про" е свързана с доставка, монтаж, гаранционен и 

извънгаранционен сервиз на хладилни и климатични инсталации, автономни въздушни и 

водни отоплители за превозни средства, и изолационни материали. Фирмата си партнира с 

глобалните пазарни лидери, като Thermo King - хладилни и климатични инсталации за 

превозни средства, с Eberspächer - автономни въздушни и водни отоплители за превозни 

средства, и с Armacell - изолационни материали за хладилни, климатични, отоплителни и ВиК 

инсталации. 

Проектът на "Никвец" ЕООД 
е в сферата на хуманното здравеопазване и ще се реализира в района на град Сливен. Той е на 

обща стойност 11 млн.лв., като ще бъдат открити 40 нови работни места. Фирмата получи 

сертификат за инвестиция клас "А" и възнамерява да  изгради балнеокомплекс в Сливенските 

минерални бани с различен тип съпътстващи съоръжения. Сливенските минерални бани са 

балнеолечебен курорт с национално значение, разположен на 13 км югозападно от Сливен. 

Известни са още като Джиновски бани. Минералната вода в курорта съдържа над 19 минерала 

и има широк профилактичен и лечебен ефект. В последните години обаче курортът е в 

плачевно състояние. 

"Търговска лига - Глобален Аптечен Център" АД - София, 
която е под контрола на Тихомир Каменов, е лидер на българския пазар за дистрибуция и 

производство на лекарствени средства. Компанията има проект за изграждане на 
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многопрофилна болница за активно лечение "Сърце и мозък" в Бургас. Това бизнес начинание, 

което получи сертификат  за инвестиция клас "А", е на стойност над 9 млн. лева. То ще открие 

200 нови работни места, както и възможности за развитие на научноизследователска дейност 

в областта на хуманната медицина. Информацията е, че до 2023 г. е предвидено да бъде 

изградена  сградата. 

Cargotec разширява центъра за бизнес услуги 
Подкрепа със сертификат за инвестиция клас "А“ получи и "Карготек България" ЕООД, част 

от финлaндcĸaтa Саrgоtес, която e вoдeщ дocтaвчиĸ нa инoвaтивни peшeния и ycлyги зa 

тoвapo-пoдeмнa дeйнocт и интeлигeнтнo yпpaвлeниe нa тoвapния пoтoĸ. Проектът й е за 

разширяване на центъра за бизнес услуги на компанията в София. Вложението е близо 1 млн. 

лв., като през последната година са разкрити още 172 работни места, а в компанията работят 

вече 350 служители. 

В столицата е разположен нoвият й глoбaлeн Цeнтъp зa бизнec уcлyги, който пpeдocтaвя 

консултации за компанията майка в cфepaтa нa cнaбдявaнeтo и дocтaвĸитe, финaнcитe, 

yпpaвлeниeтo нa чoвeшĸите pecypcи и нa инфopмaцията. Важно е да се отбележи, че в 

българския офис ще бъде разширено и портфолиото от обслужвани държави, които днес са 17. 

Cargotec влезе у нас с дружеството си Cargotec Business Services през август 2017 година. 

Иначе развива дейност нa 45 пaзapa в целия свят и общо зa нeя paбoтят oĸoлo 12 000 

cлyжитeли. 

 

 TC "В. Марица" \f C \l "1"   

27.02.2020 г., с. 11 
  

1748 лекарства изтеглени от пазара 
  

1748 лекарства са изтеглени от българския пазар в периода 2014-2019 г. Данните на 

Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства (БАРПТЛ) са на база 

818 сигнала, постъпили през платформата. От тях 70% са от пациенти, 10% са родители на 

пациенти, имаме сигнали от медиите, от НЗОК, от лекари, аптеки, пациентски организации. 

Само за миналата година са изтеглени 236 медикамента, а издадените нови разрешителни са 

15. 


